

INTERCOLONIAL RAILWAY TENDERS

Mr. Walsh, in reply to Mr. Le Vesconte, said that all the information asked for regarding the Intercolonial tenders, was already furnished to the House. He had mentioned to the honourable gentleman privately, and now repeated it, that certain correspondence was entered into with regard to the competency of the persons tendering, which was necessarily private.

Mr. Mackenzie said that some of the Clerks of the House were preparing a summary of the returns alluded to, which would be ready in a few days.

BANKING AND CURRENCY

The orders of the day having been called,

Hon. Mr. Rose said that he had promised the other day to inform the House as to the conclusion arrived at by the Government with reference to their Banking measure. The House would remember that when these resolutions were introduced the Government had stated that they were desirous of giving every opportunity to the House and the country correctly to appreciate their policy. He believed then, and believed yet, the opinion of the country to be in favour of a uniform and safe currency. The Government would have been glad if a readier acquiescence in the principle involved in the resolutions had taken place. Believing as they did that the resolutions must speedily command general acceptance in the country, the Government had no desire to force their consideration on the House during the present session. (Hear, hear and cheers.) They proposed to allow time for considering the project, believing that in the long run the country would arrive at the same conclusion as the Government. With reference to Bank Charters the conclusion at which they had arrived was this, that the charters generally should expire in June 1870, and continue to the end of next session. (Hear, hear.) Some few charters expired in January, 1870, but the great majority not till June, 1870. The Government proposed, therefore, to extend those charters which expired in January next till the 1st of June, 1870, and then to the end of the next session of Parliament.

Hon. Mr. Holton.—Which of the charters expire in January?

Hon. Mr. Rose.—Four or five. The Government propose to put all the Banks on precisely [Sir John A. Macdonald.]

CHEMIN DE FER INTERCOLONIAL: APPEL D'OFFRES

M. Walsh, en réponse à une question de M. Le Vesconte, affirme que la Chambre est déjà en possession des renseignements demandés, touchant les offres faites pour la construction du Chemin de fer Intercolonial. Il ajoute qu'il a déjà renseigné l'honorable député d'un échange de correspondance concernant l'appel d'offres, correspondance confidentielle, bien entendu, et qu'il le répète maintenant publiquement.

M. Mackenzie annonce que quelques gref-fiers de la Chambre sont en train de préparer un résumé de ces dossiers et que ce résumé devrait être prêt d'ici quelques jours.

BANQUES ET MONNAIE

On passe à l'appel de l'Ordre du jour.

L'hon. M. Rose indique qu'il a promis l'autre jour de faire savoir à la Chambre quelle serait la décision du Gouvernement touchant la mesure bancaire. Les députés se souviendront que lors de la présentation de ces résolutions, le Gouvernement s'était affirmé désireux que les députés et l'ensemble du pays soient vraiment en mesure de juger leur politique. A l'époque, il était lui-même convaincu, et l'est toujours d'ailleurs, que le pays pencherait en faveur d'une monnaie nationale stable. Le Gouvernement aurait été ravi de voir adopter d'emblée le principe des résolutions. Convaincu que le public ne tarderait guère à les approuver, il n'a pas insisté pour qu'on les étudie à la présente session de la Chambre. (Bravos et applaudissements.) Il se propose de donner un certain temps aux députés pour les étudier, persuadé qu'ils en viendront finalement à la même conclusion. Pour les banques privilégiées, le Gouvernement a décidé que la plupart des chartes resteraient en vigueur jusqu'en juin 1870 et seraient prorogées pour expirer à la fin de la prochaine session. (Bravos.) Quelques-unes toutefois expirent en janvier prochain. Le Gouvernement recommande donc que pour ces dernières l'échéance soit reportée au 1^{er} juin 1870 et prorogée ensuite jusqu'à la fin de la prochaine session du Parlement.

L'hon. M. Holton: Quelles sont les chartes qui expirent en janvier?

L'hon. M. Rose: Il y en a quatre ou cinq. Le Gouvernement voudrait mettre toutes les